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WITNESS STATEMENT:

PROCEDURE:

1. 1 was informed and explained what the International Criminal Court (ICC) and the
Office of the Prosecutor (OTP) are and what are their mandates, powers and authority.

2. I was informed on who the persons that were going to be present during the interview
were and what was their position in the OTP and in the proceedings.

3. I was informed that this interview is voluntary, and therefore 1 declace that is from my
frec will that I’m present in this place and that I’m willingly given my statement.

4. T was informed that T might be called to testily beforc the Court and that, if called as a
wilness, my identity may have to be disclosed to the Court, the accused and to the
defence counsel of the accused.

5. I was informed of the procedures available to the Court for ensuring the protection of
confidential information provided to the Court, as well as for my own protcction and
security.

6. 1 was informed {hat it is possible thai a copy of my staiement may be transmitted by
the Court to a State pursuant to a request made by that State under article 93 {10) (B) (i)
(2) of the Rome Statute and the possibie protective measures available in that case.

7.1 was pgiven the opportunity to ask what would be the procedures of the present
interview. I was told that at the conclusion of the interview, 1 would be asked to sign a
written statement after having bad an opportunity to review it and add any corrections or
additional information.

WITNESS PROFESSIONAL BACKGROUND:

9. I have been in charge of many police investigations throughoul my whole professional

career)

10. When I am in charge of the investigation, 1 decide on the structure of the reporis. 1
usually follow the same standardized procedures in writing these reports. Normally, I
inchude the following chaplers: background (whete all the information known before the
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Witness statement of [ GGG 3 ‘.

begtnning of the investigations is described); objectives; methodology; actions; findings;
and recommendations. Sometimes, T also add a chapter on outstanding inguiries. This
report structure is adjusted to the particular case I work on.

11. On the Police reports | wrote regarding the incidents in Barlonyo (ERN n.
UGA.00018.003-UGA.00019.009), Pagak (BRN n. UGA.00023.421-UGA.00023.425)
and Lukodi (ERN n. UGA.00023.022-UGA.00023.026.), T lollowed the usual structure of
my reports. The only difference was in the report related to Barlonyo where | included a
section on “scope”, because there were allcgations from the camp residents that there
were burial sites outside of thc camp, particularly the Abore Hole. Therefore, [ wanted to
make clear that the investigation had covered all those geographical areas.

UGANDA POLICE STRUCTURE AND ORGANIZATION:

12. The Ugandan Police is organized in the following way: there is the Inspector General
ol the Police who responds directly to the Minister of Internal Aflairs. He has a deputy
and four other assistants. He has four assistants: the Assistant Inspector General Police in
charge of CID (who is my superior); the Assistant Ingpector General Police in charge of
operations; the Assistant inspector General Police in charge of administration and the
Assistant Inspector General Police in charge of Special Branch {intelligencc).

13. The country is divided into several police regions. The Regional Police Commanders
are in charge of the regional offices and are the overall Police administrator. In all
regions, there is also a Regional CID Officer who is in charge of all regional criminal
investigations and is subordinated to the Regional Police Commander but also to the C1D
HQ. The CID HQ, located in Kampala, coordinates the activity of all the Regional CID
olficers and also conducts certain investigations.

14. The regional CID officers have the obligation of regularly reporting to CID IIQ the
criminal events and the investigations that are taking place in the region under their
jurisdiction. That can be done by radio communications or by any other means of
communication, such as fax, letter or telephone, depending on the urgency.

15. In case of a crime, an investigation is normally conducted by the local CID office in
that region. [n major investigations, however, the CID HQ might decide to take charge of
investigations. That was what happened in the cases of Barlonyo, Pagak, and Lukodi.

16. Usually, the UPDI does not participate in the coursc of the criminal investigations.
But, in the cases of Barlonyo, Pagak, and Lukodi, the UPDF provided security for the
Police during those investigations. The Police mright exchange information with the
UPDF on a need-to-know basis, and vice versa, When the LRA is suspected to be the
perpeirator of a criminal act, the UPDF might conduct its own investigation, with ity own
purposes, parallel to the Police investigation and information might be exchanged, as 1
said, on a need to know basis,

17. The Joint Intelligence Committee (JIC) reports to the National Security Council. The

National Security Council, through JIC, decided to form a JIC subcommitiee dealing with
the atrocities of the LRA and provide that evidence to the Inlernational Criminal Court.

UGA.Q0036.008 -
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Wilness statement of _ 4

The subcommittec was charged with the responsibility of going to the field, investigate,
and compile reporis of atrocities committed by TLRA from July 2002 to date to help the
ICC in their work. | was in charge of these investigations.

18. The information in the reports on the LRA atrocities provided to the ICC by the
Ugandan authorities (ERN UGA.00010.006-UGA.00010.164 and UGA.000.00018.047-
UGA.000.00018.150) was the result of the collection and unificatton of all the data
available on ihe incidents they describe, which was obtained by the JIC subcommittec
from the police, from the military intelligence and by Intemal and External Security
Crganizations.

19. A copy of one of those reports was also given to me by one of the members of the JIC
subcommittee for the [ulfillment of my duties as an investigator. 1 forward a copy of one
of these reports 1o the local CID officers, with instructions for them to try to get all the
evidence possible on those incidents.

IDP CAMPS:

20, Since violence started in the north of Uganda in the late 1980s, people started to {eel
unsafe in their villages and so they started to move wherever there was a military
detachment. This was the origin of the IDP camps. Later on, the Government realized
that people would be safer living in those camps, protected by military detachrments, and
made it a policy to protect them. I a camp is very big, it is divided into several zones.

21. The Camp 1.eader is the person in charge of the registration of people living there and
of the overall organization of the camp. The registration process for residents, however,
might not always be very accurate. | am not sure how the Camp Leader of an IDP camp
is selected, but I suppose that might be some democratic choice.

22. Some intcrnational organizations, as for instance the World Feod Program, work in
the IDP camps and might also have their own registers of the people living there.

23, A “trading center” is normally located along the roads and highways (near road
Jjunctions or bus stages) or in villages (near schools or market places). Basically, a trading
center consists of some shops where people may buy things.

ABTYA ATTACK:

24. ’'m awarc of the attack on Abiyva IDP camp on February 2004, although I was not
involved in any police investigations regarding that event. The Police in Lira sent a
situational repott to CID HQ, as they always do, based on the information collected from
the people, mainly survivors of the attack, who came 1o the local police station and
reported the event, identifying somc viclims. 1 personally did not see that report, but T
imagine that the report should be on the CID archives. The Repional Police in Lira should
also be having a copy of this document.

A.00036.010
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25. The main reason for nol conduct any immediate investigation in Abiya just after the
attack was due to the insecurity in the field at that time.

26. I do not know if the UPDF investigated the incident, but it is normal for them to
mvestigate an incident like this, even more so because they had a detachment there and it
was reported that some soldiers were killed.

27. I became familiar with the events on Abiya from some statements, recorded during
Barlonyo’s Police investigation, of people who were in Abiya during the attack. That
happened with the statement of [N (RN UGA.00015.643-UGA.00015.644),
taken on Lira Police slation. There were also the statements of [N (ERN
UGA.00015.395-UGA.00015.408) and of |GG (ERN UGA.00015.718-
UGA.00015.724), two boys who had been with the LRA and were reported to bave
participated in the Abiya attack and were in Rachele Rehabilitation Center.

28, Since the Police did not go to the crime scene immediately, no exbumations of
corpses and post-mortem cxaminations were made regarding the victims of Abiya attack.
I can not also give any information regarding the number and identification of dead
victims. T algo have no information regarding injured or abducted people, the nature and
amount of damages suffered by the residents or any other consequences of that ailtack. 1
do not have any information on the place the bodies are currently buried and if those
bodies were identified or not, and in affirmative how were they identified.

29. As far as [ know, after the attack, no examination, photographs or video recordings of
the crime scene, were made by the Police and no physical evidence was collected at
Abiya IDP camp.

RECENT INVESTIGATIONS:

30. More recently, alter knowing that the ICC was investigating specific incidents
oceurted in Northern Uganda, CID HQ gave instructions to local police to expedite the
investigations on those incidents.

31. Therelore, the Police in Lira has been identifying and collecting siatements from
possible survivors of the Abiya attack on February 2004. [ am aware that the CID Police
Officer in Lira is also looking for the commanders and soldiers of AMUKA LD mikitia
detachment who were present at the timc of the attack in Abiva.

32. In the beginning of the present interview, T was only aware that the local Police was
preparing a {ile on this event, but I had not received any report on it yet. I had called the
regional and district offices regarding Abiya invesligation the week before the interview,
and [ was only given the information they had already collected some statements. During
the present interview, however, I received a copy of the file on the ongoing Abiya
mvestigation, organized by the local Police. In it can be found already some witnesses
statements collected in October 2004. T handed over the copy ol that file to the OTP
investigators present in this interview on 11 November 2004, which is now identified by
ERN UGA.00024.118-UGA.000.00024.282.
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33. There was also not much Poiice investigation done on the attacks at L.wala Senior
Secondary School, on June 2003, and the attack at Pajule IDP camp. The Regional CID
office was directed by CID BHQ to expedite the investigations, and I am personally
supervising and coordinating their work.

M. CID HQ already received from the Regional Police the copy of a file on the attack to
the Lwala School. On that file, already there are by now 13 witncss slatements taken. On
11 November 2004, I handed over a copy of thal file to the QTP investigators who were
conducting the present interview, which is now identified by ERN UGA.00024.014-
UGA.00024.107.

35. For the investigations that are now being conducted by the Regional Police units. the
CID HQ provided the CID Regional Officers who are conducting the investigations two
documents to help them in identifying the main topics that should be covered on those
investigations. Those documents are being used as guidelines in questioning witnesses in
the ongoing investigations. We have received them from the Solicitor Generzl, | do not
remember when, and they relate to Barlonyo attack, but we covered the word “Barlonyo™
and told our officers to use that document as a template for all the incidents in
investigation as a checklist. I handed over a copy of those documents during the present
interview, on 11 November 2004, now identified as ERN UGA.00024.002-
UGA.00024.006.

BARLONYO:

Decision, planning and methodology of police investigation

Investigation Report

36. I wrote the report “Preliminary report info investigations of the murders of residents
of Cuk Adek Internally Displaced People’s Camp, Barlonyo Village, Ogur Sub-County,
Erute North County, Lira District (Lira CRB/202/04)”, dated 9 March 2004. A copy of
this report, with the ERN UGA.00018.003 10 UGA00018.009, was shown to me by the
investigators ol the OTP during the present intervicw.

37. The “Background” section (Chapter 1) of my report is based on the informalion that [
received before conducting the f{ield investigation. The “Findings” (Chapter n. 5} is
completely based on the evidence obtained during the field investigation. The main
sources of evidence for the conclusions of the Police report are the witness statements,

the physical evidence collected at the site, the forensic report and the dcath certificates
from Lira Hospital.

38. Although the Police report is called a “preliminary report” there was no other follow
up reports after this one, so those are at the present momen! the findings of the Ugandan
Police in regard to the Barlonyo attack.

UGA.00036.012
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39,1 beligve that the document identificd by LRN UGA.00015.158 to ERN
UGA.00015.163 is a draft of my official Preliminary Police Report on Barlonyo attack,
identified by ERN UGA.00018.003 to ERN UGA.00018.009.

40. Usualiy, the police report is prosented to the Prosecutor for the legal criminal
proceedings that follows. But in the present case, due to the intervention of ICC, a copy
of the report was delivered to the OTP and not yet to local judicial autherities.

Bepinning of investigation

41, Regarding the attacks on Barlonyo, Pagak and Lukodi the Uganda Government was
aware that the [CC was inierested in the investigation of those attacks and some measures
were taken to conduct a Police investigalion and to try to collect as much evidence on
those incidents as possibic. It was decided that with the Army (UPDF) providing military
escort the Police would go to those crime scencs and weuld perform a criminal
investigation.

42. The decision to expedite an investigation on the Barlonyo attack was taken, shortly
after the attack, by the JIC, following the policy to investigate all the LRA atrocitics.

43. Barlonyo attack was first reported to the CIID HQ by the Lira local Police. On the
document named “Diary of Investigations™ (ERN UGA.00015.144-UGA.000135,155),
therc’s a register, dated from 24-02-2004, made by an Officer from the local Police,
mentioning thai, on that day, the communication of Barlonyo attack was drafted and sent
to the rclevant offices. In fact, he had the obligation to report the incident within 24 hours
to the Director of CID and other relevant offices. The document ideniified by ERN
UGA.00015.157 (R1) is a copy of that communication made by the Lira Police to CID
HQ regarding Barlonyao incident.

44, That “Diarv of Investipations™ refers to the Lira Police Station diary ofl events. The
registers that are dated 24-02-2004 were made by the local Police, particularly by officers

. | rccognize the signatures of those policemen on

the documents shown to me. From that daie on, 1 was the person that drafted and signed
all the entries in that Diary.

45, The Barlonyo atlack was investipated under the reference numberCRB/202/04,

Investigation team

46. A mixed tcam with a total of 43 Police officers, comprising members of the internal
and external security organizations, military and police (CIT)), was created to investigate
the Barlonyo aitack. The team included people from CID HQ, Regional and District
Police. The team crealed, comprising of all these people, was the one that physically went
out to the field and performed the investigation.

47.1 was selcoted to be the person responsible for the coordination of efforts of the
investigation team. 1 believe that one of the reasons I was chosen was the fact that | am of

UGA . 00036.013
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Lango ethmic origin and T could communicate in the language of the people from that
Tegion.

48, T was on leave, when [ was informed that [ would be part of the investigation team. I
left Kampala on 25 I'ebruary and traveled to Gulu, where I arrived on the same day. From
Gulu I traveled to Lira, where [ arrived on the 26 February and 1 mct the rest of the team,
The day before, a big demonstration regarding the events in Barlonyo had happened in
Lira, so it was not advisable to go to Lira on that day but only on the 26 February.

49. On 26 February, there was a meeting of the joint team in Lira, in which it was
decided to do radio broadcastings, asking all the people who had lost relatives in the
sequence of Barlonyo attack to report to the Police, Those who were in Lira, were asked
to report at the Lira Police Station. Those who were in the IDP camp or in the
surrounding area were asked to report at Ogur Health Centre.

50. 1 draficd the documents named “Investigaiion plan™ and “Operation order” (ERN
UGA.00015.164 to UGA.Q0015.169), when [ was already in Lira. Those documents are
signed by me.

51.1 also dralied the document identified by ERN n. UGA.00015.170 to
UGA.00015.172, which lists the names of the people thal were involved in the
investigation of Barlonyo attack. Some of the original team members who failed to attend
for one or another reason were replaced by other police officers, although the changes do
not appear on the original list.

32. During the invesiigalion T was the Senior Investigating Officer, and T was deputized
by M. [ (Dcputy Senior Investigations Officer), and by Mr. [N
(from CID HQ), who was in charge of the operations on the crime scene and reported to
me whai was happening there).

53. As 132 people reported to us aiter the announcement at the radio, we decided to
divide curselves into proups. A (eam of & officers stayed in Lira Police Station and
collected the statements of those who appeared there. That group (identified as group 5
on document with ERN n. UGA.00015.170 to UGA.00015.172), was all comprised with
local police officers from Lira Police Station. The officers identified in the group 3,
called “Interview Room”, stayed in Lira, also collecting statements of those who
appeared there after the radio broadcastings.

54, Another team went to the crime scene and collected the staiements of those people
who appeared there and who were at Ogur Health Centre. That team (identified as group
6, on document with ERN n. UGA.00015.170 to UGA.00015.172) was comprised of 10
persons and was led by Mr.l- {6.2), an officer from the Central Police Station in
Kampala. The other officers were all from Lira Police Station. Mr. [ died in the car
accident that took place on 1 March, at around 20.00 hours, when part of the team was
returiing to Kampala.

55, Apart from the officers who took the statements, there was also a person, Mr.
I described as the statement reader (identified as group 4, on document with ERN

UGA 00036014

TR LI

UGA-OTP-0280-0864



Witness statement of _ g9

n. UGA.G0015.170 to UGA.00015.172), whose function was to screen the statements,
take notes of anything thal was of interest and transmit that information to the other
membets of the joint team.

56. The Inquiry Team (identified as group 7, on document with ERN n. UGA.(0015.170
to UGA.00015.172), was comprised of 5 officers: Mr. [l (7.2) was from CID HQ, Lt.

were from ISO and ESQ. The two other members
were from the local Police, This team had the task of following from Lira Police Station
the leads that were appcaring from the recorded statements. The inquiry team and [ were
the officers who went to Rachele Rehabilitation Centre and performed the interviews of

§7. The group of 4 officers identified as “Coumler” (in group § on document with ERN n.
UGA.00015.170 to UGA.00015,172) are officers of Lira Police Station who were
assigned exclusively with work related on Barlonyo, in erder not to disturb the regular
Police work in Lira Police Station. The officer identified in group 9, on document with
ERN n. UGA.00015.170 {0 UGA.00015.172, was a local policeman and had the task of
deploying the other members of the several teams according to the necessities.

58. Finally there was the group named “Scene” (identified as group 10, on document with
ERN n. UGA.00015.170 to UGA.00015.172), comprised of 10 officers, plus the 3
mortuary afttendants {identified in group 11 of the same document). This team had the
mission to go to Barlonyo crime scene and make all the relevant investigations that
needed to be done there.

59. This group was led by Mr. [l and was also comprised of the following
officers: DISO Lira; the three doctors from the forensic {eam (Dr, Kalyemenya Marlin,
Dr, Kibuka Musoke and Dr. Byarubanga Moses); [ from ISO; a person from the
District Special Branch Officer Lira (referenced as number 10.g), whose name T don’t
remember); Ms. || (10.h), the Government Analyst, who works in the
Ceniral Police Laboratory in Kampala; Mr, [l the Scencs of Crime Officer
(SOCQO), whose main objective wus to collect all evidence at the crime scene; and Mr.
_|the Public Relations Officer (PRO), who assisted the SOCO officer.

60. ‘| he team went to Barlonyo camp for the [irst time only on the i February 2004 and
not earlier becanse the arrangements regarding security had to be provided first by the
army. I personally stayed only on the 27" February at Barlonyo ctime scene. T came back
the first day to the headquarters of the team in Lira to report to Kampala and on the 28" 1
stayed in Lira Police Station doing the coordinating work.

61. The Police investigation teams 6 and 10, including the forensic team, stayed in
Barlonyo on the 27™ and the 28", supervised by Mr. [JJJJJ On 28 February 2004,
those teams also visited other surrounding areas of the camp, including the Abore Hole,
to look for some graves that were ouiside the camp, and went to Ogur Health Centre
{where survivors of the incident were relocated) to collect their statements.

i L
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62. The 5™ Division Tactical HQ was visited on 28 Febroary 2004 o request permission
1o interview the returned LRA soldiers (N
) in Rachele Rehabilitation Center. The military were the ones who took the boys
there, and that was why we got the instructions to go there first. On 28 and 29 February
2004, some members of the investigalion team, including me, went to Rachele
Rehabilitation Centre to record the stalements of these returned LRA soldiers.

63. On 29 February 2004, no leams returned lo Barlonyo IDP camp. On that day. the
forensic feam still examined the three bedies that were found in the surrounding villages
near Ogur Health Center, and afterwards, together with some members of the
investigation team, retirned to Kampala.

64. On | March, some officers of the investigation team weni to Lira Hospital. There
they saw, photographed and video-recorded the injured people that were admitted there
after the atiack. They also interviewed the survivors who were found there and the
superintendent of the Hospital. Finally, they collected ali the documentation available,
including the lists of injuted people that were attended in the TTospital after the attack.

65. The death certificates Trom the persons who died at Lira Hospital were brought to me
by the District CID officer in Lira, Mr. || GG

Barlonve IDP camp

66. The distance between Barlonyve IDP camp and Lira village is almost 30 km. In
between the two places only exists Ogur Health Center, located at about 7 or 8 km from
Barlonyo., After the attack, most of the people that lived in Barlonyo ran for shelter in
Ogur Health Center and remained there. Barlonyo IDP camp was abandoned after the
attack.

67. On 27 Iebruary, the investigation team crossed Ogur Health Center, while geing to
the camp, and made an oral announcement to people saying there that the survivors who
lost relatives during the attack should go with the team back to Barlonyo IDP camp. The
other survivors in Ogur should wait there until the investigators would have time to take
their statements. Some survivors were then verbally identified and went with the team 1o
the camp, although we did not take their particulars at the time.

68. Between Ogur and Barlonyo, we did not see a single person.

69. Local politicians followed the investigation team to the crime site from Lira, Thase
politicians were the Member of Parliament (MP) for Erute North, Mr. Charles Angiro and
the MP for Lira Municipality, Ms. Cecilia Ogwal. Once in Barlenyo IDP camp, they
asked the Police officers what preparations they had made to bury the bodies and we
replied that our most important exercise was to determine their cause of death. They first
objected to us exhuming the dead bodies, but then they realized the necessity of doing it

and gave their agreement.
UGA.00036.016 -|
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70. On the 28" Fcbruary, also the Speaker of the National Assembly, Sir Edward
Ssekandi, went to Barlonyo IDP camp to offer his condolences. He was accompanied by
Ms. Cecilia Ogwal and Mr. Omara Atubo, the MP {or Otuke County.

71, When in para 1.2 of the Preliminary Yolice Report into the investigaiion at
Barlonyo’s attack (ERN UGA.00018.0003-UGA.00018.0009) 1 mentioned “local
leaders™ T am referring to the Camp Leader and to the MP’s who were present at the
crime scene.

72. While the investigation tcam was in Barlonyo site, no observers from other
organizations (NG(O’s, Red Cross, Rehabilitation Centres, Church Organizations, others)
or journalists from newspapers or other media were present in the camp. Some reporiers
wanted to accompany the investigation team, bul they were not allowed to do so.

73. The number of huts and of people living in the camp mentioned in paragraph 1.1 of
the Preliminary Police Report into the investigation at Barlonvo’s attack (ERN
UGA.00018.0003-UGA.00018.0009) was provided verbally by the Camp Leader of
Barlonyo IDP camp and by the local politicians who were at the crime scene. I do not
remember i’ Police asked the Camp Leader for or was given any registration of the
people who lived in Barlonyo IDP camp.

74, According to the witnesses’ statements inclwdding the statemenis of the Camp Leader
and some of the AMUKA soldicrs, Barlonyo camp was guarded by around 60 Amuka
soldiers. There were no UPDF soldiers in the camp, not even (o command the
detachiment. The Police was not given any registers of the names of the AMUKA 1LDU
militia members that were deployed at Barlonyo. I do not know if those registers even
exist, and only the army can provide (hat kind of information.

75. The army would be in a belter position to explain exactly how AMUKA LDU militia
soldiers are recruited and {rained. The only thing | can say is that they are volunteer
people recruited locally and that their training is not as compiete as the army’s training.
These people are under the Ministry ol Defense and arc paid by them. The Government
provides the weapons and ammunitions to the AMUKA LD militia.

76. The activity of the AMUKA LDU militia is supervised by the UPDF. In Lira, there is
an UPDF officer specifically in charge of the AMUKA issues — ([ But I do
not know how that supervision works and if there was regular commumication between
AMUKA militia and UPDY soldiers.

77. During the investipation, no statement was taken from the AMUKA LDU militia
Commander in Barlonyo, because he was not around at the time the investigation team
was at the site.

78. The AMUKA LDU militia military detachment was placed on the eastern side, apart
from the rest of the camp at a distance that 1 can not state precisely. There was, though, a
clear space between the military and civilian parts of the camp. AMUKA soldiers lived
inside the military arca of the camp. 1t is possible, though, that some family members of
the AMUKA soldiers might have Lived in the civilian parts of the camp.

UGA.00036.017
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79, T am not very knowledgeable about military uniforms, but T know that AMUKA LDU
miliia was normally provided by the Government with a plain green uniform. UPDE
soldiers have several uniforms, some in plain green and others in camouflage. T have
never seen an LRA soldier, so [ really do not know their uniforms.

80. People in the north of Uganda should be familiar with UPDF and AMUKA uniforms,
because they are used to the presence of those soldiers.

81. From my experience as an investigator, [ can state that part of the modus opergndi of
the LRA is the use of military uniforms similar to those of the defense forces prolecting
the places to be attacked, such as AMUKA or UPDF uniforms. Their purpose is to be
confused by civilians with government soldiers. That happened in various occasions, as
for instances in Abiya and Barlonyo attacks, according to several witness statements [
read. I know this also beeause | ialk to people back in my home area, in Lango region,
and people told me that LRA soldiers look similar io UPDF and sometimes are very hard
to distinguish,

82, I stayed in Liva until the 2 March and resumed duties in CID H(} on 3 March,

Crime scenc examination

83. I confirm that the investigation covered all the areas mentioned in the Chapter 4
“Scope”, of the Preliminary Police Report into the investigation at Barlonyo's attack
{ERN UGA.00018.0003-UGA.O0018.6009).

84. The sketch plan of Barlonyo scene of murder (ERN UGA.00018.026) was made by
Mr I and T agree that the outline of the sketch is accurate.

85. The investigation team went throughout Barlonyo site to inspect for evidence, making
a general surveillance of the crime scene. No metal detector or similar technical means
were used in that inspection. The investigation tcam while walking through Barlonyo TDP
camp coilected some cartridges, bullets, ammunitions and other physical items. Those
iterns are the ones described in the document called “exhibit record” (ERN
UGA.0015.200). T have no recollection that any additional items were collected.

86. These items were received and checked by officers || *ho signed the
exhibits record on 28-04-2004. Afier, those items were handed over to Mr. -|ancl,
finally, were given to Ms, - who (ook them back to the Police Laboratory for
examinations. There was made no record of the exact location in the camp where the
items mentioned on the exhibit were found. 1 never received any expert report regarding
those items and I can not say if any expcrt examination was performed upon those
objects. The items collected at Barlonyo camp are still in the Police Laboratory.

87. During the preseni interview | got in contact with Ms. [l to try to confirm if the
physical items collecied in Barlonyo crime scene were still with her. Then she clarified
me that those ilems were brought back to Kampala iu the vehicle that had the accident in
Luwero. Those items were first collected by the Luwero Police whe later handed them

over to Mi{| I ~to gave them to Ms. [l The Police did not
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crosscheck yet if all the items described in the exhibil record were recovered after the
automobile accident.

88, Traces of bullet impacts on the walls of huts or on the surroundings (trees and
ground) that might have been found during the site inspection were not recorded. The soil
under the bodies was not examined in a systematic way and the eventual findings were
not register. No samples were collected from any paris of the camp (huts, ashes, eic), the
graves and the bodies {or posterior analyses.

Photographs and Video-recordings

89. The photographs, shown to me during the present interview and identified by the
ERN ns. UGA.00011.170 to UGA.00011.491, were taken during the Police investigation,
on 27 and 28 Vebruary 2004, by Mr. [l the SOCO agent. In general, these pictures
show images of various parts of Barlonyo IDP camp, including burned houses, and of
victimt’s corpses and remains.

90. The photos identified by ERN numbers UGA.00011.004-UGA.00011.072, were
taken on 1 March 2003 at Lira Hospital by the same person, when the investigation team
visited the place. Those photos show images of injured victims attended at Lira Hospital
after Barlonyo attack.

91. The labels put on the photograph album were made by Mr. [}, the person who
took the photographs.

92. I was not preseni when some of the photos taken, particularly those that were taken

on the 28" at Barlonyo IDP camp and on 1March at Lira ITospital, but T have no doubts

that these werc the pictures taken by Mr. [l during Police investigation. There

mighi be other photographs that were not given to OTP, but only the photographer, Mr.
|the SOCO agent, would be able to clarify that.

93. The main aim on taking thosc photographs was to preserve the images of the crime
scene as much as possible and to take photos of all victims found at the crime sceng,
particularly of the identificd dead bodies. According to the adopted proceeding, whencver
a grave was located (especially if a corpse was identified), a member of the team wrote
the name of the death person on a card (or mentioned that the body was not identify), put
the card next to the victim and then a photograph was taken. 1 am not sure if pictures of
all bodies and graves were taken. Once again, only the photographer will be able to
respond to that question.

94. 1 recognize Barlonyo IDP camp on picturcs identified by ERN UGA.00011.006,
UGA.00011.0170, UGA.00011.0172, UGA 00011.0174, UGA.00011.0176,
UGA.00011.0178, UGA.00011.0179, UGA.00011.0180 and UGA.00011.0182. Those
photos show general views of the camp and of some of the burned huts. Regarding photo
UGA.00011.004, I am not sure if it is Barlonyo IDP camp or not.

95.0n pictures identified by ERN ng UGA.00011.203, UGA.00011.204,
UGA.00011217, UGA.00011221, UGA.00011228, UGA.00011238, UGA.00011271,

UGA.Q0036.018
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UGA.00011272, UGA.0001 1290, UGA.00011391, UGA.00011421, UGA.00011450 and
UGA.00011472, I can identify people dressed with the costumes used during exhumation
by the forensic team and the mortuary attendants, although U can not tefl the names of any
of the people shown in those photos, as thcir faces are not visible. Picture
UGA.00011.204 shows some local people helping in thc exhumation of a body in a
grave,

96. The investigation team also video-recorded Barlonyo crime scene and the wounded
peopie in Lira Hospital. The results of those recordings are the videos named “Barlonyo
Camp Burials” and “Viciims of Barlonyo in Lira Hospital”, ideniified as ERN
UGA.00021.012 and UGA.00021.006.

97. The person in charge of doing those recordings was Mr. [ (the PRO agent).
The main aim was, as with the photes, to preserve the images of the camp afler the attack
and mainly to obtain images of the bodies that were found in the camp and their possible
identification, although the recording did not cover all the bodics that were found. On the
filming at [.ira Hospital the purpose was to film the injured people that were atiended
there.

98. The video identified as ERN UGA.00021.012, shows images of the investigation
team working in the crime scene and the burial of the victims in the trenches. On that
video it is possible to recognize several of the peoplc that comprise the investigation
team, including me, and s¢veral of the politicians that went to Barlonyo crime seene, such
as Hn. Cecilia Ogwal {at 1m, 22s and 1h 32m, 108), Hu. Charlcs Angiro {at 37m), and the
Hon. Edward Ssekandi.

99. The miilitary forces were also making their own video recording of Barlonyo crime
scene for their own purposcs. The person that icok that video appears in the video made
by the Poiice, identified by the ERN UGA (0021.012, at (1h, 04m, 39s.

Witnesses Inierviews

100, During the investipation the different tearns, already identified, collected the
statcments of those that have lost relatives during the attack and werc at the crime scene
or teported to the Police as explained above. ‘The copies of those statements are the
documents identified by ERN UGA.000 15.353 to UGA.00015.772, that were shown to
me during the prescnt interview.

101. On Binder “A”™ (ERN UGA.000 15.353-UGA.00015.640) are the statements
collected in Barlonyo crime scene and Ogur Health Centre, on 27 and 28 February 2004,
On Binder B - CPS Lira (ERN ns. UGA.000 15.641-UGA.00015.715) arc the slatements
iaken at Lira Police Station, from 27 to 29 February. On Binder C (ERN ns.
UGA.00015.716-UGA.00015.733) are the statements collected at Rachele Rehabilitation
Center on 28-02-2004. Finally, on Bindcr D are the statements collected in Lira Hospital
(ERN ns. UGA.000 15.734-UGA.00015.772).

UGA 00038.020
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102. I want to clarify that the stalement of [ identified by the ERN.
UGA00015.395 to UGA.00015.408 is misplaced. That statcment was taken at Rachele
Rehabhilitation Center, so it should be filled on Binder D and not A.

103. Those witnesses’ statements were recorded by the statement recorders mentioned on
document identified by ERN UGA.00015.170 to UGA.00015.172. Some of them though
might have joined the team only on the 28", as replacements for other people. For
instance, [ Va5 not on the original team and was also one of the
interviewers.

104, There were verbal instructions given, by me and by my deputies, to those that were
doing the interviews as to the kind of questions that should be done and the topies that
should be covered. The notes of the statements were being taken while the statements
were recorded. Most people who recorded the statement knew both Lue (Acholi or
Langao) and English languages (that was one of the criteria in the sciection of the police
agents for the joint team), so the people who recorded the statements translated them
right away into English and was sign in that language.

105. All the inierviews to residents or victims were recorded in written statements. I am
not sure if a statement of the AMUKA commander has been recorded in the meantime,
but Lira Police would have informed me about this.

106. The army told us about the existence five persons in Rachele Rehabilitation Cenire
that could give information on the attackers of Barlonyo IDP camp. We followed that
lead and they brought to us five boys: [N
I -4 a boy aged 6 years old, whose mother had been killed during
the attack. We did not take the statement of this boy, considering his young age and the
fact that he was not talking cohcrently, but we recorded the statements of the other four.
As far as [ remember onc of them participated in the attack on Barlonyo and the other
two had been soldiers in the [.RA and had participated in Abiya attack.

£07. [ was present in those intervicws together with Mr. B
D Y I ror each child, there would be also
an introduction made by one of the workers in the Rehabilitation Center, giving an
introduction about the history of each of the children.

108. Those intervicws were video recorded and the result was the video now identified by
the ERN UGA 0021.008. The people thal appear in that video are

. For each child there would be an
introduction made by one of the Rachele Pehabilitation Centre workers. This video was
made by the PRO agent, Mr. [ vho recorded these interviews conducted on 28
and 29 February 2004 in Rachele Rehabilitation Center in Lira. The interviews that are
video recorded were conducted in the Luo (Acholi and Langoe) language.

109. When the interview with the woman that appears in the video identified as
UGA.00021.008 was rccorded, I was not present. I belicve that interview was made
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because she was an LRA returnec. Bul as her interview wag not relevant to Barlonyo, it
was not transformed inlo a statement.

Killed Vietims

110. When the investigation team, including myself, arrived at Barlonyo camp, found a
terrible scencry. The camp was completely abandoned by the population since the attack.

111. Dead bodies, already in an advanced state of decomposition, were scattered
throughowt the camp, some of them still unburied. Some dogs were eating the abandoned
corpses. Several victims were buried in very shaliow graves and in some cases you could
see a hand, an arm or a leg appearing from the ground. It was difficult to tell what kind of
injuries the corpses had, because of the advanced decomposition state.

112. From my perception, all the bodies that were found were from civilians, since they
were still dressed in civilian clothes. I do not remember seeing any corpse in a military
uniform. There were bodies of men, women and children amongst the victims

Identification of praves and bodies

113. To locate the graves and identify the bodies, the members of the invesligation team,
including the pathologists, used the following methodology: first, was made the already
mentioned anhouncement to try to locate survivors who had lost relatives during the
attack. Then, those persons, if present in the site, showed to one of the people from the
investigation leain the place of the grave and, even before the body was exhumed, gave
the particulars of the dead persen, providing the name, sex, and age of the victim. After
the body was exhumed the relative would makc a second identification of the corpse.

114. The identification data received from the relatives would be put in a tag and the
body would be photographed.

Exhumations and Post-motiem examination

115. The corpses woere exhumed sometimes with the help of the relatives, and after
examined by the forensic doctor. The three doctors divided the camp in three zones and
each one was responsible for one of them. Afier the medical examination, each body was
placed inside a black plastic bag (a “body bag™) and reburied.

116. It is very possible that the investigation team failed Lo identify some grave sites, due
to the fact that only the visible graves and thosc thal were located and identified by
relatives were discovered. So, it is possible that other graves exist, but are not visible and
were not located by anyone. The lack of lime to perform the investigation also
contributed to the difficully in finding more victims. The same with the identification of
the bodies. Police was only able to identify the bodies that were pointed out by relatives,
who gave the details relative to these people. In the end, Police were only able fo identify
the graves and hodies that were shown hy the relatives, but there could very well have
been other relatives and bodies who we did not discover.

UGA.00036.022
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117. For those reasons, [ consider very [ikely that the number of people killed in
Barlonyo TDP camp as a sequence to the attack mentioned in the Police report and in the
Forensic report upon Barlonyo might not express the real number of victims presented.
The real number is likely (o be higher.

118. There were three bedies buried in the surroundings of the camp, but I was not
present in the scarch and finding of these bodies. I know, howover, from the other
officers involved in the inivestigation that no dead bodies were found in the Abore hole.

119, I wasn’t present when the 12 bodies were found in a trench, as is said in the forensic
report {(ERN UGA.00018.011-UGA.00018.011). So, I ca not say if photographs of those
bodies were taken and whete those praves were located in the camp. I belicve that what
might had happened was that, during the night or the morning alter the attack, the army
went to the camp to check what had happened and might have moved the bodies, putting
those bodies in the trench so that they could easily be recovered.

120. We did not find any bodies of dead AMUKA scldiers. Some people talked of two
AMIUTKA deud, others of six, but we have becn unable to confirm the exact numbers from
the army. The first ones to arrive at Barlonyo ICP camp, on the nighi afier the attack,
were the UPDF soldiers and the army might have taken the bodies of the military people.
I think that the 5™ Division Commander, [ NNGEN =nd

{(in charge of AMUKA militia in Lira), did go to the camp after the attack. I do not know
if an autopsy was performed upon those bodies.

121, The photo idcntified as UGA.G00.00011.244, taken during Police invesiigation,
which was shown to me by the OTP investigators, was taken in the crime scene of
Barlonyo attack and shows the reference to the body of an “Otima Alex (AMUKA guard
short)”, with the legend “body not found at the scene”. On my view, this location of the
body was identified by some person that was present in the camp and might be one of the
situations in which the army moved the body of that AMUKA soldier from the site.

122. 1 was shown by ICC investigators some photographs that show undetermined
remains identified in the tags on those photographs as belonging to Awany Alfrcd (ERN
n. UGA.00011.186), Omara Tom (ERN n. UGA.00011.220), Ogwawi Ray (ERN n.
UGA.00011.223), Akello Eceri {ERN n. UGA.00011.230), Akello Mary (CRN n.
UGA.00011.232), Okot Geoffrey (ERN n. UGA.00011.315_07), Angwer Sante (ERN n.
UGA.00011,315 3), Albartina Odur (ERN n. UGA.00011.333 and UGA.00011.335),
Acen Rose (ERN n, UGA.00011.361), Ocen Augustine (ERN n. UGA.00011.371),
Ogwang Francis (ERN n. UGA.00011.397), Aceng Madalena (ERN n. UUGA.00011.425),
Akullt Anna (ERN n. UGA.00011.447) and Obua, son of Akully Anna (ERN n,
UGA.00011.449). 1 explained that those undetermined remains must have been identified
as belonging to a cerlain person by relatives, according with the established proceeding.

123. The formal decision from Lira magistrate allowing the performance of the
exhumations and the post-mortem examination to the bodies is the document identified as
UGA.00015.201 (R18). The document idemtificd as UGA.00015.202 (R-19} is the
affidavit that Police presented to the magistrate. The document identified as ERN
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UGA.00015.203 (R-20) is my letter fo the pathologist to Gl in some forms for post-
mortem examination. The documents identified as UGA.00015.204 to TUGA.00015.326
{R-21 to R-145) are the Police Forms 48 (mentioned in document ERN n.
UJGA.00015.203), through which Police formally requested the Doctors the performance
of the post-mortem examination. One of these forms was filled for each one of the
victims. Together with this document the Police sent the Police Forms 48-C (also
mentioned in document ERN n, UGA.00015.203), in which the Doclors should put the
post-mortem report, filling one for cach victim. These last forms were given to the
Doctors in duplicate for them to record the conclusions of the medical examinations.
However, the Doctors should still have the duplicates of those documents with them, as
none was delivered to the Police. I do nol know if the Doctors have already filled the 48-
C Police Forms.

124. Yrom my perception, the main causcs of the death of the people in Barlonyo camp
appeared to be the burning, the cutting, the shooting and the smashed skuils with clubs. 1
base my conclusions on my perception of the erime scene, on the account of the events
given by the witnesscs, on the death certificates of the victims that died in Lira Hospital
and on the conclusions of the forensic report (although I thought this one was not very
conclusive on this topic).

Inhumation of corpses

125. Some of the dead victims were first buried by their relatives. But, after the
exhumalions, it was decided that the bodies should be reburied collectively in the
trenches that had been dug beforchand at the military detachment. So, after the post-
mottem examination, the bodies were all put in the “body bags” and carried into the
trenches, where they were reburied in a collective grave.

126. T am not sure if the bodies that were reburied collectively in the trench after the
exhumations were properly identified with a tag with the particulars of each one of the
victims (even regarding those people that had been identified by relatives during the
exhumation process), since [ was not present at the site by that time.

127. Two to three weeks later, a large wall was built as a memory to the victims of
Barlonyo attack over the collective grave, in a formal ceremoeny held by the Government.
1 suppose that, from the 124 corpses exhumed, the 121 cxhumed from Barlonyo IDP
camp are stil! buricd there. The three bodies found buried outside of the camp remained
buried in their original location.

128. The lists of names of victims admitled in Lira Hospital and the list of names of
deceased people that are reported in the document “Diary of Imvestigations™ (ERN
1IGA.00015.143-UGA.00015.143) as being documents “per R1-R2” and “per R3™ are the
some of the same lists that were later ideptified as documents “R7” and “R7a” (ERN
UGA.00015.186-UGA.00015.189), “R&” (UGA.00015.190-UGA.00015.191), “R13”
(UGA.00015.196), “R14” (UGA.00015.197) and “RI15™ (UGA.00015.198). The original
numbers were given by Lira Local Police in the local file, but after those lists were given
to CID HQ’s and introduced in the CID file, they were renumbered. All these lists were
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received by CID from Lira Local Police, but T do not know how and from whom those
lists and the data in them were collected by the local police force.

129, The document identified as UGA.00015.173 to UGA.00013.185 (“R6-R6-K™), is a
record of names of the victitns of Barlonyo attack, which were assumed to have been
killed and was provided to the Police by the Camp Leader.

130. The document identified as UGA.00015.186 to UGA.00015.189 (R7™), regards the
victims of Barlonyo attack that were attended at Female Ward in Lira Hospital and was
provided by local police.

131. The document identified as UGA.00015.190 to UGA.C0015.191 (“R8 and R8a™},
records the Victims Admitted at Lira Hospital. This document was received by the local
police from Lira Hospital. This is the official list of victims that attended Lira Hospital in
the sequence of the attack.

132, The List of names of Deceascd Persons, identified as UGA.00015.196 (R13), has as
source the Local Police. I assume that the information in that list came through
information of relatives.

133, The list of victims admitted to Adyebo Ward in Lira Hospital, identified as
UGA.00015.197 (“R14”), was received from a local policeman that went to Lira hospital.
The list of Victims Admitted 10 Ward 3 (“R15™), identified as UGA.00015.198, and the
list of victims and other data identified as UGA.00015.199 (“R16™), were also ebtained
from a local Policeman.

134. The lists received from the local police were supposed to be used during the
investigation in the identification of the dead and injured victims. But, as after we made
our own exhumations and we visit Lira Hospital we end up not using those documents.

135. The maps, identifiecd as UGA.00015.192 (“R97), UGA.00015.193 (“R10™),
UGA.00015.194 (*“R11™) and UGA.00015.195 (“R12”), werc used during the
investigations to help the different members of the team in several matters.

136. The medical certificates of death of the people that died in Lira Hospital (ERN n.
UGA.00015.774-UGA.000.00015.787) were brought to me by [N the
District CID officer in Lira, who received them from Lira Hospital Superintendent. To
my knowledge, when 1 wrote the “Brief facts of the case™ (ERN UGA.00015.346) it
existed 15 certificates of death at Lira Hospital in the Police file and that was the reason
why [ noted in that document that 15 people had died in that Hospital, Going back to my
file, during the present interview, I confirmed that there were 15 death certificates on it,
but that two of those death certificates were regarding Mr. Obwor Wilberto and had the
¢xact same data (name, age, wounds and cause of death), so I believe that one of these
certificates is repcated on my file and that someone, whose identity I do not know, took it
off while copying it. I made a handwritten list of the 15 names on the death certiticates
that are on the Police file, with the repeated name and 1 handed that list over io the
investigalors who are conducting the present interview, which is now identified as
UGA.000.00024.117.
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Injured People

137. We did not provide any transportation to the injured people, because we arrived too
late. T would think that the local government and the army would have helped the victims,
given that the hospital is at around 35 kilometers from the incident site.

138. As [ said before, only on 1 March 2004, the investigation team visited Lira Hospital
and photographed and video recorded the injured victims.

Destruction of Property and Looting

139. From my perception of Barlonyo IDP camp, the signs of destruction covered all the
camp. All the huts, covering the entire extension of the camp, were burned. Some huts
were even still smoldering. Some of the roofs of the houses had collapsed completely and
some of the walls had fallen. Latter we found that, in some cascs, the relatives used the
walls of the burned houses lo cover the bodies of their relatives who died burned inside
them. There were also several objects, such as food, utensils and other personal objects
scattered around the camp.

140. The burned huts in Barlonyo were physically counted by the imvestigative team, and
the numbers are the ones mentioned in the Preliminary Police Report inle the
investigation at Barlonyo’s attack (ERN UGA.00018.0003-UGA.00018.0009), para.
5.16: 332 burned houses of the camp and 59 burned houses of the military detachment.

141. There might have been more burned huts than those that were counted, because the
number achieved by Police investigators does not match with the higher number given
verbally to the Police by the Camp Leader, I think it is possible that the members of the
investigation team might have missed some destroyed hut that would go unnoticed.

142. According to the witnesses statements, looting took place during the attack as
usually happens during L.RA attacks, but no additional information was collected during
the Police investipation.

Abductions

143. According to some witness’s statements, during the afttack, some people were
abducted {0 carry the loot, although it was nol possible to cstablish their number and
identitics. I have no knowledge if any of these people has returned since the time I wrote
my report, but 1 believed that if some of those people returned the local police office in
Lira recorded that fact and can provide additional information.

Sexual Crimes

144. There was no evidence collected during the Police investigation that sexual assaults
or abuses were committed during the attack at Barlonyo IDP camp. I do not think it is
LRA practice to rape women during aitacks. Womcn are usually first abducted and then
prescnted to the commanders.
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145. After being shown the photographs identified by ERN n, UGA.00011.245 and
UGA.00011.247 (regarding [[IIIIIE. UGA.00011.296 (regarding [ NNENEGNGGEGE-
UGA.00011.411 and UGA.00011.415 (regarding] | . 2nd asked if 1 thought
those women cloths being taken off from their waist down could be a sign of sexual
assault, I answer that T do not think thesc people were sexually molested. The state of
their clothes could have happened, because the burial process that was done in a hurry.

Police investigation’s conclusions regarding Barlonyo attack

146. The conclusion of the Police investigation that the atiack started at around 17.00
hours of the 21st February 2004 (see para. 5.1, of Police report - ERN UGA.00018.003 to
UGAD0018.009) was based on the witnesses’ interviews and on the information received
by Lira Police.

147. The conclusion that attackers entered the camyp for the eastern side and, after the
attack, relreated in the same direction {(sce paras. 5.1 and 5.8 of report), were based on the
deseription of the attack made by the witnesses that were interviewed.

148. Reparding the kind of weapons used by attackers, the conclusions of the Police were
mainly based in the witnesses® statements. Although some physical items were collected
from Barlonyo crime scene, [ was not given any ballistic or any other kind of expert
report based on those items. Pcople said that the attackers were armed with clubs,
machetes and big guns, without specifving what kind of guns.

Uniforms of attackers

149. The conclusion in the preliminary report that some of the attackers were dressed in
military uniforms similar to those worn by the UPDE/AMUKA militia was based also in
the witnesses statements collected during the investigation,

Lanpuage of attackers

150. The only evidence collected regarding the language {or languages) spoken by the
attackers was from the witnesses’ statements who said the attackers were speaking Luo
with an Acholi accent.

151. Asked about the main languages spoken by the people living in Barlonyo [DP camp
(Lira District), I clarified that Lango is the main langnage spoken by the people in the
camp. Both Lango and Acholi are Luo languages, as well as Alur, Jo-Phadole and Ja-Luo
are Luo languages. DBut, the lunguages most close to each other are the Lango and the
Acholi languages. In fact, Lango and Acholi are the same languages, only with a different
accent and particular expressions. A person that speaks Lango or Acholi can easily
understand a person that speaks Acholi or Lango, but at the same time, will know that
that person is an Acholi or a Lango (because of the different accent and the particular
expressions used).

Description of attack:
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152. The conclusions that on the beginning of attack, confusion emerged because the
AMUKA militia was calling out for residents to leave their huts and make for the bush,
whilst attackers were calling out for them to remain in their huts was based on the
wiinesses’ siatements in describing the way the attack was conducted. According to
witnesses’ statements, the LRA soldiers attacked first the AMUKA militia detachment,
on the eastern side of the camp. When the AMUKA soldicrs were overpowered, they
started fleeing through the camp, running eastwards and shouting in Luo for the residents
of the camp to flee because the camp was being attacked and they had been defeated. But,
the LRA seldiers, somc of which in AMUKA uniforms, were coming just after them in
the same direction. Meanwhile, the LRA soldiers had surrounded the camp and were
entering the camp trom all sides. As they were also shouting in I'uo languages for people
to remain inside the huts, [ believe that many peeple did not realize who was given what
order and some might have thought that the order to remain inside the huts was being
given by the AMUKA soldiers and not by LRA rebels.

153. Asked by the interviewers if when in paragraph 5.4, p. 4 of the preliminary report is
stated: “Then they proceeded to the main camp, which was near by, surrounded it and
opered fire into i discriminately”, 1 refer to any particular targel the attackers were
selecting or if 1 meant to say “indiscriminately™, I clarified that on that sentence T meant
0 write “indiscriminately™ and made a writien mistake.

Previous approaches io Barlonyo IDP camp

154. Regarding the existence of previous approaches to Barlonyo IDP camp by armed
groups, all my knowledge is based on the witnesses statements that were collected during
the investigation, People, including the AMUKA soldiers that were interviewed reported
that one group of armed people contacted the AMUKA militia some days before the
attack. According to those statements, that group was dressed in UPDF military uniforms
and was speaking both Kiswahili and Luo languages (either Lango and/or Acholi). They
were friendly and introduce themselves as being a UPDF force on patrol and the
AMUKA soldiers believed them.

155, The police were unable to confirm from the army the identity of whom those people
were. So, it was not possible to achieve any conclusion as te the identity of this armed
group that approached the camp previous to the atlack.

156. 1 also remember that some witnesses mentioned that five children had been abducted
on the moming of the same day by an armed group and had been rescued by the
AMUKA militia soidiers in the same day, after an engagement with the group. But, no
evidence regarding the identity of this group was obtained during the investigation.
Police could not conclude if that group was the same that attacked the camp on the 21% or
other group.

157. There was no follow up investigation on thesc events previous to the attack and no
additional evidence was collected regarding the identitly and purposes of these groups that
approach Barlonyvo IDP camp previous to the attack. Additional information regarding
these events can be collected from the 3™ Division Commander, [ NG
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. the overall intelligence officer for all the norihern Uganda, stationed in Gulu.
Important could also be the information provided by || the UPDF
Commander in charge of the AMUKA militia operating in Lira.

Tdentification of attackers as LRA rebels

158. The Uganda Police Investigation achieved the conclusion that LRA rebels were the
responsible for Barlonyo attack, and that the key suspects included Odhiambo, Tabongo
and Okema, based cn witnesses’s statements, mainly the statements of the pcople that

were returned LRA soldicrs () -1 of

a rescuel person.

159. [ also took inio consideration thc descripiion the survivors made of the attack,
because that description showed that the attack followed the pattern (“modus operandi’™)
of LRA attacks: hour of attack, mumber of attackers, kind of uniforms worn, use of heavy
weapons, targeting of the attack 1o civilian population, killing peeple indiscriminately,
the destruction of civilian property, the abduction of people, the way of killing people
{particularly smashing the skulls) and verbal expressions said by attackers during the
attack, such as “kill all Lango™.

160, Taking into consideration the evidence that was collected during the investigation by
the Police, particularly the statement of the three returned LRA soldiers, only ihe names
of Okot Odiambo, George Labongoe and Okema were directly linked to the participation
in the atlack on Barlonyo [IDP camp.

161. Finally, relevant to that conclusion was also the fact that Government soldiers never
attacked civilians or burned their houses and the only known active military group
operating in the North of Upanda is the LRA.

162. [ am not familiar with the strycture and organization of the LRA and 1 do not know
the names of the Brigades. I have no information on what were the Brigades and
Divisions of the LRA that might have participated in the attack.

163, Asked by investigators if I'm aware of any desertions among the Amuka militia
approximately two weeks after the Barlonyo attack my answer is that 1 am not aware of
any desertions among the Amuka militia.

Miscellaneous

164. Although in the “Diary of Investigations™ (ERN UGA.00015.143-UGA.000415.143)
is stated thal it would be recorded the statement of the Vice Camp Leader Okeng Richard,
1 do not know if this person was ever interviewed.

165. As it is registered in the *“Diary of Investigations”, on 1 March 2004, at 20.00 hours,
at Lubenge, along the highway from Gulu to Kampala, in Luwero District, the vehicle in
which Mr. [ Mr. B Mr. [l the officer of SOCO; Mr. [, and the
driver traveled suffered an accident, when returning to Kampala after the investigation.
Ml died and Mr. kuffered serious injuries.

UGA 00036029 ‘
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166. All the witnesses” statements collected during the investigation and the physical
evidence collected in Barlonyo crime scene were also being transported in that vehicle.

167. The T.uwero Police went to the local of the accideni and collected all the obiects
found, including evidence and personal items. As the accident happened at night, their
presence was not immediate and it might have been possible that some items were stolen
or got lost aller the accident. On 1 March 2004 the Luwero Police hand over all the items

found to Mr || +1o brought them back to CID HQ.

168. As far as I'm aware no important statements were missing. I admit that some (I do
not know how many) slatements given by smme survivors might have been lost, Buf,
those would have been statements of Iess importance, once from my knowledge of the
investigation no statement that was decisive to the conclusions of the Police report were
missing. Regarding the physical ilems thc ones that were recovered from the accident

were handed over to Ms. |-

169. 1 believe the car crash was an accident and not a deliberate act committed by
someone. Bul, there will be another file on the accident conducted by the Luwero Police.

PAGAK

Decision, planning and methodelogy of police investigation in Pagak and Lukodi

Investigation Reports

170. [ have written the report “Preliminary report into investigations of the murders of
residents of Pagak Internally Displaced Peoples Camp Lamogi Sub-County, Gulu District
(Gula CRB 337/2004)”, dated 7 June 2004. A copy of this report (ERN n.
UGA.00023.421-UGA.00023.425) was shown to me by the investigators of the O1P,

171, I have also written the “Preliminary Repori into investigations into the murders of
Lukodi Internally Displaced Peoples Camp. Bungatira Sub-County, Guly District (Gulu
CRB 353/2004)°, dated June 6, 2004. A copy of this report with the ERN
UGA.00023.022-UGA.00023.026 was shown to me by the investigators of the OTP.

Beginning of investigation

172. The local police office in Gulu started an investigation into the crimes committed in
Pagak IDP camp. They went to the crime site, conducted a preliminary investigation and
communicated the findings to the CID HQ in Kampala. The document with the ERN
UGA.00023.116, marked as R-1, is the telegram from the District CID officer in Gulu, to
the Director CID, datcd May 18, 2004, informing about Killings and destruction of
property in Pagak. The message was also forwarded to the Inspector General Police, the
Regional Police Commander, and the Regional CID office responsible {or the Northern
part of Uganda,

173. The JIC Committee decided to investigate this incident, as there was a general
decision to carefully investigate all atrocities commitied by the LRA. In this way, CID

GA.00038,030
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HQ got involved. In & letter, dated 20 May 2004, the District CID officer Guiu informed
the Resident District Commissioner {or Gulu District that a team of detectives from CID
HQ would arrive io exhume the bodics and carry out Post Mortem. This document is
marked as R3 and has the ERN UGA.00023.118.

Investigation leam

174, 1 headed an investigation team with the total number of 20 members, including the
pathologist and his assistants, the photographer, and various members of Gulo Police
station. The team deployed to the c¢rime sitc ‘was smaller than in the Barlonyo
investigation. I have provided the OTP with a list of all the team moembers, which is
attached as Annex A to this statement. | S and I were the only Police officers
coming from Kampala. Besides myself, the following Gulu police investigators
conducted the witness intcrviews both in Pagak and Lukodi: Mr. [N
Detective Assistant Superintendent Police (no. 7); Mr. [l Detective Sergeant (no.
10y Mr. [l Detective Corpora! (no. 11); Mr [l Deteciive Corporal (no. 12},
Mr. [ Detective Captain (no. 13); and Mr. [l Detective Captain (na. 14),

175. The “Diary of Investigations” in the Pagak police tile was written by D/ASP N
(ERN UGA.00023.113-UGA.0023.115). The “Diary of Investigations” in the Lukodi
police file was writlen both by I/ASP [ and D/AP [l (ERN UGA.00023.197-
LUGA.00023.199). T recognize the signatures of both policemen on the documents shown
o me,

Photographs and Video

176. [ from PRO recorded the videe and took the photographs during both
investigations. | have identified video UGA.00023.008 as the recording made during the
investigation in Pagak and Lukodi on 21, 22, 23, and 24 May 2004. Investigators have
shown me a picture collection with a total of 106 photographs (ERN UGA.(0023.309-
UGA.00023.419).

177. Investigators have shown me a picture collection with a total of 106 photographs
(ERN UGA.00023,309-UGA.00023.419). In general, these pictures show various parts of
Pagak camp and T.ukodi camp; the exhumation of victims; individual corpses; and injured
victims in the hospitals of Gulu and Lacor. I have not been present while all of these
pictures were taken, but I have no doubts that these were the picturcs taken by Mr. |
during our investigation.

Lukodi investigation

178. The mission was initially only intended to cover the Pagak incident. { lefi from
Kampala on 21 May 2004. On the way to Gulu, T received the information that the LRA
had attacked another IDP camp in Lukodi, not far away from Guln town, the previous
day. Our team decided to first go to Lukodi in order to examine this crime site and the
bodies as soon afier the incident as possible. The team arrived in Lukodi at 16.00hrs on
21 May 2004. The next day, we terviewed 22 witnesses and pertormed an exhumation
the next day. When we drove to Lukodi, we saw many people along the road who fled the

I
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camp. Some of these people can be seen in the beginning of video with the ERN
UGA.00023.008. On 23 May, we moved to Pagak, where the team interviewed 29
witnesses and performed an exhumation on 24 May. That same day, we traveled back to
Kampala.

Methodolopy

179, The investigations in Pagak and Lukodi followed the same methodelogy than that
established in Barlonyo. This methodology is ocutlined in paragraph 3 of my Pagak and
Lukodi reports. At the lime, [ had no time to write a formal investigation plan, and we
simply followed the methodology that was established during the Barlonyo investigation
and is described earlier in my statement.

Recording of withess statements

180. The video with the ERN UGA.00023.008 (running time around 37m 40s) shows the
typical procedure of how a wiiness statement was taken, In the video, policeman|R
takes the statement of a relative of a victim who talks about the incident. The relatives
showed us the graves and identified to us the names of the victims. In Pagak and Lukodi,
1 myself took witness statemcnts.

Qutline of Pagak IDP camp

181. Pagak IDP camp is located around 13 miles south west of Gulu Town. During the
investigation, no sketch was prepared. The camp leader provided me with the information
that the camp was populated by more than 14,000 people at the time of the attack.

182. The camp was situated along the highway Gulu-Anaka, in the vicinity of a trading
center. Coming from Gulu, one first enters into Awee [DP camp, which is 2 kilometers
away from Pagak and an JDP camp of even bigger size. T know that Wianono is the name
of a viliage very close to Pagak. The UPDF deiachment is located around 80 meters east
of the highway. Most paris of the civilian camp, including the church and the school with
the name “P-7%, are located west of the highway. T have identified the church and the
school on the video shown to me today (running time around 59m 14s and 59m 26s).
Guruguru hills are located around 3 to 6 kilomeiers west of the eamp. Akwa is a place
around 3 kilometers away from the camp (located between the camp and Guruguru hills).

Investigation in Pagak:

183, In the course of the Pagak investigation, the team visited Pagak IDP camp, Lacor
hospital in Gulu, and the UPDF 4th Division HQ. Before and after we went to Pagak, we
reporied our presence {o the UPDF and also asked them to provide us with security
escorts during the field investigation, The UPDF ran a Reception Center for rescued
abducted persons, located in Gulu. This center is designaied for the temporary
accommodation of former abducted persons only, before they are transferred to an NGO.
We visited this Reception center, where we found || . one of the witnesses
who gave a statement.

UGA.D0D35.032
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184. The “Background” section (no. 1) of my Pagak report is based on the information
that T received before conducting the field investigation. The “Findings” (no. 4) section of
the report is compleiely based on the evidence obtained during the feld investigation in
May, which are mainly the witness statements, but also the forensic and the physical
evidence. When we arrived in Pagak camp, the camp leader told us that a total of 29
people had been kalled, 17 persons had been injured, and 29 had been abducted. He
Indicated to me that the number of burned houses was 544.

Evidence and conclusions regarding the attack:

185. Witnesses interviewed and the information received by Gulu Police confirmed that
the attack was conducted on 16 May 2004 at around 1800hrs.

186. The description of the attackers in my report is based on witness statements recorded
in May 2004. Around 150 peoplc attacked Pagak TDP camp. Some of the attackers wore
green army uniforms, some of them camouflage uniforms (also referred to as madoa
madoa), and some of them were dressed in civilian clothes.

187. According to the witness statements, the attackers used AK47 weapons and
unspecific “big guns”. Document R7 (ERN UGA.00023.127) shows that two RPG shelis
were recovered f[orm the crite scene, and from that | conclude that the attackers must
also have used RPG’s. The shells were found by soldiers and handed over to the police.
They were received by Detective Corporal [l who is in charge of keeping records at
Gulu Police. He handed them over to D/ASP | the Gulu Police CID officer,
who handed them over to me. The shells are currently in the custody of the CID HQ in
Kampala. As far as } know, the shells have not vet been analysed by Ms. |-

188. The description of the attack is hased on witness statements recorded in May 2004,
especially the statements of three interviewed UPDY soldiers [
I N (). 1he atiackcrs
entered the camp from the Western Side. The attack was launched on three fronts. One
group of attackers went directly to the UPDF detachment, which was locatcd on the
eastern sidc of the main road. This group was repulsed by the UPDF detachment.
Simultaneously, the two other groups came from the south western and north western
side to attack the civilian part of the camp. The LRA group that was repulsed by the
military detachment moved into the civilian part of the camp and joined the two other
groups.

Killed victims

189. The atiack continved until night time. Three people were killed instde the camp.
UPDF reinforcements that arrived the next day followed the attackers and found 24
bodies in Akwa, three kilometres away from the camp. Some people were still alive and
were brought to Lacor hospital. I have no knowledge il any of these victims later died in
the hospital. I personally have ncever been to Akwa, and I base my knowledge of these
evenis on wilness statements. The dead bodies were brought back to the camp and were
buried before the amrival of my ieam. My team exhumed 18 of these 24 bodies. We did

UGA.00036.033
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not have time to exhume the remaining bodies, becausc the security situation around
Pagak did not allow us to do so and we were running out of time. A list of dead victims
with the names of 18 people was compiled by the local police in Gulu (ERN
UGA.00023.117), marked as document R2,

Exhumation and post-mortem

190. The exhumation followed the same procedure than in Barlonyo. After the
cxhumation, the bodies were reburied in the same graves. Most ol the bodies were
already in an advanced state of decomposition, T saw some of the bodies, but was not able
to focus on the exhumed bodies, becausc I took witness siatements at the same time. As
in Barlonyo, the victims were identified with the help of relatives. 1 am sure that all
victims were civilians. Most of them were adults, and there were also some children, but I
am unable to give details regarding the exhumation. No autopsy was conducted on the
remaining bodies.

191, Similar to the documentation for the exhumation in Barlonyo, documnent R5a with
the ERN UGA.00023.124 is the formal decision from Gulu Magistrate allowing the
performance of the exhumations and the post-mortem of 39 killed people. Document R6
with the ERN UGA.00023.125 is the alfidavit that the Police showed to the Magistrate.

Injured victims

192. The injured victims were brought to Lacor Hospital by a Red Cross Vehicle. [ was
not present during that transport and have therefore no information regarding the identity
of the Red Cross worker driving the vehicle. I visited Lacor Hospital and can identify
myself on picture ERN UGA.00023.409 taking notes next o the bed of a victim in the
hospital. A list of injured viciims with the names of 13 people was compiled by the local
police in Gulu (ERN UGA.00023.119-UGA.00023.120), marked as document R4, The
letter “L™ on the tag seen on the pictures stands for a viciim from Lukodi, whereas the
letter “P™ stands for a victim from Pagak.

Abductions

193, Based on the witness statements recorded during the field investigation in May
2004, 1 concluded that 22 people were abducted during the attack. T have no knowledge if
any of these people has returned since the time that I wrote my report. This information
should have been recorded with the local police office in Gulu.

Destruction of property

194. Initially, the camp leader had indicated to us that the number of destroyed houses in
the camp was 544, . member of the JIC (eam, made another count, which
resulied in the number of around 350 destroyed houses. Houses were not hurnt all over
the camp. They were dispersed mostly in the northwestern part of the camp, which is the
area from where the attackers lelt the camp.

Question of LRA collaboerators inside the camp
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195. I : rcsident of the camp, was one of the witnesses interviewed
during our investigation. He had said that he saw some suspicious pcople before the
atiack and had mentioned this fact to other camp residents. Later on, he was suspected to
have collaborated with the LRA. The UPDF arrcsted him and put him in military
detention. || lh denicd any involvement, and as far as T could see at the time. there
was no evidence for his collaboration. We were also not able to determine any other
information regarding collaboration from inside the camp.

Previous attacks to Pagak 1DP camp

196. 1 am aware that Pagak IDP camp had previously been attacked by LRA members,
As far as [ know, nobady was killed during these attacks. The police did not investigate
any of these attacks. The camp leader is the best person to speak 1o aboul these earlier
incidents,

Identification of attackers as LRA rebels

197. 1 have the following reasons to identify the people who atiacked Pagak TDP camp as
members of the LRA:

198. The whole modus operandi was typical for an LRA attack. The attackers were
many, they used heavy weapons, they were randomly shooting civilians, and they hit the
victims with clubs in the back of their head.

199. Pagak is the home arca of Captain Charles Abola who had defected from the LRA a
few wecks prior to the attack, e went back to the camp, and [ assume that local media
reporled the story, praising what Abola did and supporting him. Some of the interviewed
witnesses heard the attackers make a reference {o the fact that Pagak was attacked as a
revenge for Abola being a “traitor”,

200. Pagak is also the home area of Vincent Oti. In his stafement, the camp leader
reporled that Otti phoned him in Gulu town while the attack was geing on. Oiti told him
that his house was set on fire. Another witness testified that she personally saw Otii after
she had been abducted and brought to Guruguru hills, Finally, the UPDF has verbally
informed me about the existence of inlercepted conversations, which link Otti to the
Pagak attack.

LUKODI
Outline of Lukodi IDP camp:

201. Lukodi IDP camp is located around 10 miles north of Gulu Town along the main
road. During the investigation, no skeich was prepared. The bulk of the camp is south of
the military detachment. The camp leader provided me with information that the camp
was populated by around 7,000 people at the time of the attack.

202. Both the military detachment and the major part of the civilian camp are located east
of the highway. A school is also located around 80 meters east of the main read. A
trading center 15 placed just west of the road. The huts shown on video, running time 8m
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26s, are close to the school. The military detachment was commanded by a UPDF
commander, but consisted mainly of members of the Local Defense Unit. The camp is
not officially recognized as an IDP camp.

203. When we went to Lukodi, we saw many peopte on the road running in the opposite
direction, fleeing the crime site. When we arrived at the camp, the camp was completely

empty.
Investigation in Lukodi:

204, In the course of the investigation, we visited Lukodi 1DP camp, Gulu Main hospital,
and the UPDF 4™ Divisional HQ. As for Pagak, the “Background” section (no. 1) of my
report was based on information received hefore the field investigation. The “Findings™
section (no. 4) is completely based on evidence obtained during the field investigation in
May, which are mainly the witness statements, but also the forensic and physical
evidence.

Evidence and conclusions regarding the attack:

205, The witnesses interviewed and the information received by Gulu Police confirmed
that the attack was conducted on 20 May 2004 at around 1800hrs,

206. The description of the atiackers is based on witness statements recorded in May
2004, Around 80 people attacked Pagak IDP camp. Some of the attackers wore deep
green army uniforms similar to those worn by thc UPDF. The attackers had tied their
shirts around their waists and were bare-chested. In this way, they could not have been
mistaken for UPDY soldiers by the camp residents.

207, The UPDF commander testified that the LRA used heavy and small arms to attack
the detachment. Document R5 (ERN UGA.00023.204) lists 207 cartridges, nine bullets,
cne burnt magazine, and a part of an RPG shells, all recovered from the camp site. The
video (running time around 19m 05s) shows how some of the items were collected at the
camp site. 1 was present when these shells were collected. The video also shows part of
an RPG shell and an empty magazine (running time 22m 30s). These items were received
by Detective Captain [} 1le handed them over to D/ASP [, who handed them
over to me, The listed items are currently in the custody of the CID HQ in Kampala.

208. The description of the attack is based on witness statements recorded in May 2004.

209. The attackers entered the camp from the Northern and North Eastern direction.
Civilians were forced to flee westwards and came in between the attackers and the army
detachment. By doing so, the army was not able to return the fire without risking killing
civilians. The UPDF commander decided to withdraw. The LRA entered the military part
of the camp and destroyed it completely. Afterwards, they moved to the civilian part of
the camp, where they also set houses on fire. Some people were killed outside their huts.
Some residents took refuge in the trading center and in the school. The people who were
trapped inside heard the attackers speak Acholi and Lange. The UPDF came back the
same night with reinforcements, because the nearest UPDF detachment is only five

kilometers away.
NI, =

UGA-OTP-0280-0886



Witness statement of [ 31

Killed victims:

210. When we arrived, the camp leader informed us that 42 civilians were killed while 16
were admitted inio Gulu Hospital. No Government soldier was killed. The killed victims
were camp residents who did not manage to flee in timc when the LRA moved into the
civilian parts of the camp. Some people were buried outside of the camp, but we decided
it was too much of a security risk to go there,

Exhumation and post-mortem:

211. An exhumation was performed only on 25 bodics, because not all the victimg were
buried at the camp site. The exhumation followed the same procedure than in Barlonyo
and Pagak. Each body was buried separately. After the exhumation, the bodies were re-
buried in the same individual graves, [ identify the pathologist (in green dress) and some
volunteers on picture LRN UGA.00023.382. 1 saw some of the bodies, but did not focus
too much on the exhumed bodies, becausc 1 took wimess statements at the same time. [
am sure that all victims were civilians. Mosi of them were adults, and there were also
some children, but [ am unable to give details regarding the exhumation. The police
officer attached to the pathologist ish He has more intormation on this topic.
On the picture with the ERN UGA.00023.312, I recognize one of the graves in Lukodi,
covered with bricks. [ recognize another grave on picture ERN UGA.00023.319, which
had the bodies of young children inside. I do not know why the leaves are placed next to
the grave. After the exhumation, the bodies were reburied in the same graves. As in
Pagak, we decided that it was teo risky to scc the places outside of the camp where the
other victims were buricd. The camp leader knows where the other burial places are.

212. Document R2 with the ERN UGA.00023.201 is the formal decision from Gulu
Magistrate allowing the performance of the exhumations and the post-mortem of 25
killed people. Document R1 with the ERN UGA.00023.200 is the affidavit that the Police
showed to the Magistrate.

Injured victims

213.1 visited Gulu Main Hospital together with the pathologist. Pictures ERN
UGA.0023.386 and ERN UGA.00023.388 show when we arrived at the hospilal. The
picture with the ERN 1JGA.00023.406 shows me in the hospital in between the Medical
Superintendent of the hospital, Dr. Kadueu, and the pathologist. I have recognized the
injured victims ol Tukodi attack on (he pictures with following ERN mumbers: ERN
UGA.0023.389-UGA.00023.406.

Destruction of property

214. The camp leader and the police team agreed thal the number of destroyed huts in the
civilian part was 210, whereas 36 huts were destroyed in the military detachment. Most
houses were destroyed in the area next to the school. The video (running time 12m 56s)
shows that some of the huls were still smoldering at the time we were conducting our
investigation. T remember having seen the two burnt bicycles inside the destroyed hut on

picture ERN UGA.00023.350.
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Identification of atiackers as LRA rebels

215. The whole modus operandi was typical for an LRA attack. In addition, some
residents were trapped inside the trading center and heard the attackers saying that they
would kill them all, They were speaking in a mixtare of Acholi and Lango languages. A
witness interviewed during our investigation was able to identify the allackers as LRA
and provided us with names of some of their commanders.

Follow-up on Pagak and Lukodi

216. The investigations related to Pagak and Lukod: are still ongoing, but ne additional
evidence has been collected since early June ol this year. The conclusions of my reports
are based exclusively on the evidence included in the two police files. The wiiness
statements included in these files are, at prescnt time, the main source of evidence held in
the hands of the Ugandan Police. I recognize the witness statements shown to me during
the interview as the cnes taken by my investigative team in May 2004. 'The 23 witness
statemenls related to Lukodi have the ERN UGA.00023.133 to IJGA.00023.187. The 29
witness statements related to Pagak have the ERN UGA.0023.033 o UGA.00023.103,

LWALA FILE:

217. Following the general decision, taken in June 2004, of investigate all the atrocities
committed by the LRA, I talked to the repional CID officer for the Mid Estern Region,
based in Soroti, and told him to ensure that the investigations on the Lwala attack should
be done. Some three or four weeks ago I insisted on the reinforcement of those
investigations.

218. [ have no active participation on the on-going investigations, but I'm supervising
and coordinating the whole procecdings regarding all the reopened investigations.

219. From my knowledge of the file, the statement of the head priest of the school was
taken in January 2004 and the other statements were taken in September 2004 alter the
Investigations restarted. Since then some victims’ identifications were obtained and the
statements of 13 people were collccted. Those statements were taken by the local police
in Kaberamaido.

220. There’s no Police investigation report made still. The investigation is still ongoing.
During the present interview I delivered to OTP investigators a copy of the Police file
CBR 31/2000, from Kaberamaido Police Station, rcgarding Lwala incident, now
identified by ERN UGA.00024.014-UGA.00024.107, in which can be found several
witnesses statements and other documents.

221. The sketch plan of Lwala School and surroundings {(ERN n. UGA.000
UGA.00024.100) was made by [ (Police officer in Kaberamaido - District
Cm.

222. The diary of investigations (ERN UGA.00024.101-UGA.00024.107) includcd in the
file also camc from Kaberamaido local Police.
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223. Until now, Police was not able to {race some of the girls that were abducted, even
those that were able to cscape.

224. To my knowledge, so [ar they have no suspects on the individual perpetrators. On
the staiements people say it was LRA.

Closing Procedure:

225. 1 have nothing to add to the above statement nor de I have anything to clarify.

226. 1 have given the answers to the questions of my own free will

227. There has been no threat, promise or inducement which has influenced my answers.
228. I have no complaints about the way 1 was treated during this inferview.

229. T am agreeable to a copy of my statement being transmitted to the law enforcement
of a State if requested by a State.

WITNESS ACKNOWLEDGMENT

1. This Statement has been read over to me in the English language and is true to the
best of my knowledge and recollection. [ have given this Statement voluntarily
and [ am aware that it may be used in legal proceedings before the International
Criminal Court and that 1 may be called to give ¢vidence in public before the

International Criminal Court.

Dated: 36" nou clond
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